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Mødedato: 6. december 2023 
Mødested: 4215-032 
Mødeemne: UN-møde Antropologi og Human Security 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Ingen 
 
VIP-medlemmer: Susanne Højlund (forperson), Janne Flora, Christian Gade, Martin De-
mant Frederiksen  
 
Observatører:, Liv Richelsen Juhl (studerende BA Antropologi), Nina Vohnsen (Lektor, 
antropologi), Sofie Ormstrup (studerende, Human Security) Aleksander Jensen (uddan-
nelseskonsulent, Institut for Kultur og Samfund), Amanda Timmermann (Trivselskoor-
dinator, Arts studier), Louise Griberg Spaabæk (Trivselskoordinator, Arts studier), Peter 
Alexander Jahn, Trine Andersen (referent), 
 
Fraværende: Matilde Bakkær Munk Andersen (studerende, medlem), Justine Théme 
Orzelek (studerende, medlem), Lasse Wagner (studerende, medlem) Ellen Lauersen 
(næstforperson), Magnus Neigaard (studenterstudievejleder), Katrine Norden Ras-
mussen (studerende, Human Security), 

1. Valg af ordstyrer 
 
2. Godkendelse af dagsorden og referat 
UN godkendte dagsorden til dagens møde. UN fulgte op på punkter fra referatet fra 
UN-mødet i november: 
 
Opfølgning: 
Susanne Højlund orienterede om hovedpunkter fra referatet. 
 
Ang. Tour de office 23. februar kl. 14-17: Opfølgning v. de studerende angående om der 
er fredagsbar samme dag: Liv Juhl sender mail til Susanne Højlund efter den 12. de-
cember, hvor det aftales.  UN drøftede desuden mulige initiativer til arrangementet. 

 
 
3. Præsentation af kommende ny afdelingsleder 
Nina Holm Vohnsen, som tiltræder som ny afdelingsleder pr. 1. februar 2024, præsen-
terede sig kort. 
 
 
4. Trivsel, integration og faglig identitet på afdelingen (drøftelse) 
UN skulle drøfte den generelle trivsel på afdelingen.  
Gæst: Arts’ trivselskoordinator, Amanda Krogsgaard Timmermann og Louise Spaa-
bæk 
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Baggrund 
På UN-mødet den 6. oktober 2022, blev det besluttet, at UN afsætter 10 minutter på 
hvert UN-møde resten af året til at drøfte trivsel: I lyset af besparelser og humanioras 
for tiden udsatte rolle, diskuteres det også, hvordan trivsel og integration på afdelin-
gen styrkes, og hvordan fagets identitet bevares.  
Eventuelle idéer til trivselsinitiativer sættes på en idéliste/handleplan for arrangemen-
ter/initiativer i det kommende studieår, som kan bidrage til at styrke integrationen, 
trivslen og den faglige identitet. 

- UN har desuden mulighed for en erfaringsudveklsling med trivselskoordinator 
Amanda Krogsgaard Timmermann.  

- Susanne Højlund orienterer desuden om omtale af ledelsens papir ”Respekt 
for uenighed” 

- Afslutningsvist drøfter UN om der skal justeres i denne sagsfremstilling. 
 
UN’s drøftelse/behandling 
Amanda Timmermann og Louise Spaaæk præsenterede baggrunden for, at trivselsko-
ordinatorfunktionen blev oprettet på Arts, hvad der er blevet arbejdet med i perioden, 
og hvad trivselskoordinatoren kan bidrage med i fagmiljøerne på Arts. 
 
UN orienterede om tiltag på afdeling for antropologi og de udfordringer, der opleves 
med foreningslivet post corona. Det lader til, at foreningslivet er på vej tilbage efter co-
rona, og at de internationale studerende oplever, at de er godt integrerede på afdelin-
gen og med hinanden/socialt. Det lader dog også til, at der mangler noget sammen-
hængskraft på tværs af årgange og uddannelser på Moesgaard. Det blev også nævnt, at 
der er nogle udfordringer vedr. den geografiske placering af Moesgaard, fordi mange 
studerende har langt herud.  
 
Christian Gade og Sofie Ormstrup orienterede om studenterkomitéen på Human Secu-
rity og nævnte, at det fungerer godt, at der er undervisere, som faciliterer komiteen og 
viser vejen.  
 
Uddannelseskonsulent på IKS, Aleksander Jensen, nævnte, at instituttet har en aktivi-
tetspulje, hvor de studerende kan søge penge til faglige-sociale ekskursioner, foredrag, 
arrangementer m.v. 
 
Trivselskoordinatorerne nævnte, at de også understøtter også studerende, som gerne 
vil lave et enkelt initiativ uden at være en forening, ogat de meget gerne vil komme på 
besøg igen, fx under det faste trivselspunkt. 
 
Efter drøftelsen orienterede Susanne Højlund desuden om ledelsens papir ”Respekt 
for uenighed”. 
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UN aftalte, at det nye UN (2024) drøfter om sagsfremstillingen til trivselspunktet skal 
justeres. 
 
UN havde ikke bemærkninger til idélisten over trivselsinitiativer (fast bilag) 
 
 
5. Opsamling på uddannelsesevalueringsmøde 
AL orienterede UN om hovedpointer fra uddannelsesevalueringsmødet for BA og KA 
Antropologi og fremhævede mulige tiltag for uddannelserne, der er indarbejdet i de re-
viderede handleplaner, som er sendt til godkendelse i dekanatet. Samme orientering 
giver AL til SN på januarmødet. 
 
Ang. forslag om at fjerne karakterer på 1. semester: Det blev nævnt, at de studerende 
søger udveksling på baggrund af karakterer på 1. semester samt Studium Generale, 
derfor kan det være en udfordring at fjerne karaktererne her. 
 
UN drøftede, hvordan initiativet med studenterkomiteen kan overføres til antropologi, 
og hvordan man kan lave en struktur, der støtter det. De studerende efterspørger at 
have en underviser, som kan bidrage til faciliteringen ligesom på Human Security. 
 
Ang. indretningen af undervisningslokaler: UN opfordrede til at få besøg af repræsen-
tanten fra VIA igen til en opfriskning af, hvordan lokalerne kan bruges pædagogisk. 
 
Susanne Højlund orienterede om seneste nyt vedr. kantinen og kommunikationen 
vedr. dette. 
 
Der er desuden tilføjet initiativer ang. karrieretiltag i handleplanen. Der arbejdes på 
branding ud af huset, og Christian Gade nævnte, at Human Security er interesseret i at 
deltage. 
 
Ang. kandidatfejring: UN drøftede, hvordan tiltaget kan fortsættes og evt. forbedres. 
 
Ang. 4+4-ordningen: UN drøftede, hvordan det faldende antal ansøgere hænger sam-
men med, at mange studerende opfatter antropologis kandidatuddannelse som en for-
skeruddannelse. 
 
UN havde som mødebilag modtaget de reviderede handleplaner, uddannelsesevalue-
ringsrapporten samt referatet for uddannelsesevaluering. 
 
Godkendelsen af handleplanerne afventes, og når dette er sket orienteres UN herom. 
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6. Spørgsmål til ’portfolio som eksamensform’ fra SN IKS (drøftelses-
punkt) 

Baggrund 
Studienævnet på Institut for Kultur og Samfund (SN IKS) skal på deres januarmøde 
drøfte ’portfolio som eksamensform’, hertil har de udformet nedenstående spørgsmål, 
som uddannelsesnævnene (UN) bedes drøfte inden. Spørgsmålene skal ses som en en 
guide for drøftelsen i UN, og alle spørgsmål behøves dermed ikke besvares, hvis det 
ikke giver mening for det enkelte nævn. Bevarelsen af spørgsmålene i UN skal klæde 
SN-repræsentanterne på til drøftelsen i SN IKS i januar. 
 
Spørgsmålene om ’portfolio som eksamensform’ er: 

− Hvor udbredt er portfolioeksamen på de forskellige uddannelser? 
− Hvor mange og hvilke typer opgaver indgår typisk i en portfolioeksamen på de 

forskellige fag? 
− Hvilke typer af feedback gives der, og hvordan fungerer den? 
− I hvor høj grad benytter de studerende sig af muligheden for at aflevere opga-

verne undervejs og modtage feedback? 
− Hvad oplever man som undervisere og studenter som styrker og svagheder 

ved de givne portfolioeksamener? 
− Er der fagtyper, portfolioformen er særligt egnet til, og omvendt kurser, hvor 

den ikke bør anvendes? Hvis ja, hvilke? 
 
UN’d drøftelse 
UN drøftede, hvordan de studerende forveksler undervisningsdeltagelse og portfolio, 
fordi der skal afleveres opgaver i portfolioen.  
  
Et UN-medlem nævnte (VIP), at portfolioeksamen på IV-fagene fungerer rigtig godt. 
Det giver mulighed for at skabe god sammenhæng mellem det, der undervises i og det 
de studerende skal aflevere. En af de studerende nævnte, at det er positivt, at der ar-
bejdes med eksamen i løbet af semestret, så hele eksamensbyrden ikke ligger til sidst. 
Dette støtter en jævn arbejdsfordeling over semestret og det faglige niveau højnes. 
 
Det blev også nævnt, at der er meget forskelligt, hvordan underviserne bruger portfo-
lioformen. På antropologi kan man imødegå dette ved at have klare aftaler om, hvad 
der ligger i denne eksamensform. 
 
Næste skridt: 
På mødet i januar skal SN-repræsentanterne bringe drøftelserne fra UN videre til SN. 
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7. Meddelelser/Nyt fra 
7.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/fagene. Susanne Højlund orienterede om 

følgende:   
- Der blev holdt aftagerpanelmøde på IKS den 13. september og indtrykket er, at 

det var et meget produktivt og konstruktivt møde. Referatet er tilgængeligt på 
hjemmesiden.  

- Resultatet af valget på AU er nu offentliggjort her. 
- Kantinen på Moesgaard 
- Arts lederforums seminar vedr. kandidatreformen  

 
7.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

- Referat fra seneste SN-møde er tilgængeligt på hjemmesiden. 
- Evaluering af Brightspace er undervejs 
- Kirstine Helboe Johansen (Teologi) bliver ny studieleder pr. 1. februar 2024 
- Evaluering af kurser drøftes på SN 

 
7.3 Meddelelser/nyt fra de studerende. De studerende orienterede: 

- Resultatet af valget er nu offentliggjort her. 
 
7.4 Meddelelser/nyt fra fagrådet 

- UN drøftede, at fagrådet ikke kører i øjeblikket. UN ønsker at drøfte, hvordan 
studerende kan blive hørt i UN. 

 
7.5 Meddelelser/nyt fra studenterkomitéen på Human Security 

- Der var ikke meddelelser under dette punkt 
 

7.6 Meddelelser / nyt fra studievejledere 

- Susanne Højlund orienterede kort om, hvad der rører sig i studievejledningen 
i øjeblikket. 

 
7.7 Meddelelser / nyt fra Arts studier 

• Nyhedsbrev fra Arts Studier findes her. Overskrifterne fra december må-
ned var: 

Orienteringer: 

Forsinkelsessamtaler E2023 

Studiediagrammer for nye studieordninger til 2024 er nu online på 
studieguiden 

Eksamensperioden står for døren 

Status på EVU-optag efter ansøgningsfristen 15. november 

Timetælling E23 er afsluttet 

https://cas.au.dk/om-instituttet/organisation/aftagerpaneler
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/valgresultat
http://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kultur-og-samfund/
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/valgresultat
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/til-undervisere-paa-arts
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Emnerapporter opdateret i Power BI 

Vigtige deadlines: 

Studerende på IKK og IKS skal indsende vejledningsplan senest 15. 
december – nyt onlineformat 

Indhentning af valgfag og fag med skiftende emne for efteråret 2024 

 
8. Forslag til kommende møder 
8.1 UN drøftede listen med forslag til punkter til kommende UN-møder: 

UN møder  Emne Status 
2023 Samarbejde med kantinen 

 

 

Februar 
2024 

Forberedelse af specialepræsentationer på kandi-
datdagen i slutningen af semestret (se referat no-
vember 2023) 

 

2024 
 

UN ønsker at drøfte, hvordan studerende kan blive 
hørt i UN. 
 

Nyt punkt fra 
decembermø-
det 2023 
 

2023/2024 Evalueringsspørgsmål til feltarbejde: Susanne Høj-
lund orienterer UN, når der er noget nyt ang. mu-
lighed for justering af spørgsmålene 

Der arbejdes 
på dette. 

 
 
8.2 UN’s forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

UN havde ikke forslag til punkter 
SN-mø-
der  

Emne Status 

   

UN havde ikke forslag til SN-punkter 
 
9. Eventuelt 
Der var ikke punkter til eventuelt og mødet blev hævet. 
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